
MEMO 
 
Aan : de voorzitter en leden van de statencommissie OGB 
Van : Werkgroep PVVP 
Datum : 4 oktober 2007 
Onderwerp : Inbreng inwoners van Drenthe over verkeer en vervoer (PVVP)  
 
 
Inleiding 
In de memo treft u aan een samenvatting van de inbreng van de inwoners van Drenthe over het PVVP 
voorafgegaan door de aanleiding van de burgerraadpleging en de organisatie van de betreffende 
bijeenkomsten. De verslagen van de bijeenkomsten zijn als bijlage bijgevoegd. 
De memo bevat geen evaluatie over het instrument burgerraadpleging. Daarover wordt separaat 
gerapporteerd. Ook bevat de memo geen aanbevelingen of meningen over het besprokene, dat wordt 
overgelaten aan de individuele fracties. 
 
Aanleiding 
Op 18 april 2007 is in PS unaniem de motie Langenkamp aanvaard voor een burgenraadpleging over 
het ontwerp Provinciaal verkeers- en vervoersplan (PVVP). 
Op 4 juli 2007 is in PS, eveneens unaniem besloten het definitief ontwerp-PVVP Drenthe 2007-2020 
onder voorbehoud van een mogelijke herschikking van de prioritering voor 1 januari 2008, vast te 
stellen.  
PS hebben uitgesproken om de uitvoeringsagenda 2007-2012 behorende bij het ontwerp-Provinciaal 
verkeers- en vervoersplan voor te leggen aan de inwoners van Drenthe. Deze consultatie zou kunnen 
leiden tot het stellen van andere prioriteiten binnen deze uitvoeringsagenda. 
Een ad-hoc statenwerkgroep PVVP die als volgt is samengesteld heeft de uitvoering van de 
burgerraadpleging ter hand genomen:  
Dhr. J. Langenkamp (voorzitter) (GL) 
Mevrouw G. Seinen (CDA) 
Dhr. J. Slagter (PvdA) 
Dhr. J.J. Baltes (VVD) 
Dhr. T.S. Medemblik (CU) 
Dhr. R. Westerhof (SP) 
Communicatieve en secretariële werkzaamheden: Statengriffie 
 
Doelstelling 
Het organiseren van ontmoetingen met de inwoners van Drenthe over de uitvoeringsagenda van het 
PVVP.  De uitkomst van deze bijeenkomsten wordt besproken in de statencommissie 
Omgevingsbeleid (OGB) van 24 oktober 2007. Het doel van de agendering in deze commissie is dat  
het college van GS met de uitkomsten van deze bespreking aan de slag gaat en waar noodzakelijk 
en/of gewenst wijzigingen aanbrengt in de prioritering van de uitvoeringsagenda van het PVVP. 
 
Organisatie PVVP avonden 
De naam Burgerraadpleging is door de werkgroep vervangen door “Praten met de Staten”. 
De inwoners van Drenthe zijn uitgenodigd deel te nemen aan de bijeenkomsten d.m.v. advertenties. 
Daarnaast is ook gebruik gemaakt van flyer, poster, still tekst tv en internet. Mensen die zich opgaven 
ontvingen de publieksbrochure “De reiziger centraal, het provinciaal verkeers- en vervoersplan 
Drenthe (PVVP). Deelnemers die zich niet van te voren hadden aangemeld hebben de brochure 
tijdens de bijeenkomst ontvangen.  
De werkgroep PVVP heeft er voor gekozen om burgers uit te nodigen. Vertegenwoordigers van 
maatschappelijke organisaties en inspraakreageerders zijn niet actief uitgenodigd. Deze zienswijzen 
zijn bekend en de werkgroep wilde vooral nieuwe inzichten en aanbevelingen horen.   
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Tijdens de bijeenkomsten stonden drie thema’s centraal, te weten Bereikbaarheid/doorstroming, 
veiligheid en leefomgeving/milieu. 
De vakinhoudelijke informatie over het PVVP werd tijdens de bijeenkomsten verzorgd door een 
beleidsambtenaar, de heer E. Uneken. 
De avonden werden geleid door leden van de werkgroep terwijl de rol van dagvoorzitter door 
respectievelijk de vice voorzitter van PS, mevrouw H. Stoel-Snater, de voorzitter van de werkgroep 
PVVP, de heer J. Langenkamp en de voorzitter van de statencommissie OGB, mevrouw J.M. 
Pannekoek – van Toor werd verzorgd. 
 
Bevindingen 
In totaal zijn er 4 avonden georganiseerd, te weten in Meppel (24/9), Emmen (25/9), Westerbork 
(27/9) en Assen (2/10).  
De belangstelling vanuit de bevolking was minimaal tot redelijk. Met uitzondering van Assen waren per 
avond tussen 15 – 20 personen aanwezig inclusief statenleden. In Assen waren 18 burgers aanwezig 
naast een aantal statenleden. 
De rode draad uit de reacties van de vier avonden omvat de onderwerpen, openbaar vervoer, 
veiligheid en (gebrek aan) handhaving. 
Per bijeenkomst zijn de volgende aandachtspunten opgetekend. 
 
Meppel (24/9)  
Openbaar vervoer 
Problemen met de toegang tot de stad; binnenstad kan de verkeersstroom niet aan. Een collectief OV 
voor stadsrand naar het centrum zou een oplossing zijn, maar ook flexibele buslijnen op zaterdag. 
Onbekendheid met de bestaande buslijnen; Informatie vanuit OV-bureau is niet goed. 
Bij de NS moet worden gepleit voor Meppel als Intercitystop. 
Onderzoek naar het autogedrag van mensen uit Nijeveen naar Meppel. 
Veiligheid 
De extra rand naast de weg is aangelegd ter voorkoming van zgn. bermongelukken maar hierdoor 
wordt er harder gereden en ontstaat een onveilige situatie voor fietsers; oplossing is een smallere weg 
+ fietspad. 
Voorlichting over de inrichting van de weg is noodzakelijk; veel onduidelijkheid o.a. over de groene 
middenstreep. 
Handhaving 
Handhaving op met name het vrachtverkeer ontbreekt nagenoeg; bijvoorbeeld de maximale lengte 
van de auto’s wordt vaak overschreden. 
 
Emmen (25/9) 
Openbaar vervoer 
OV van stadsrand naar het centrum moet worden verbeterd. Met name moeten de grotere dorpen een 
uurdienst krijgen. De Q-liners zijn overvol; het aantal bussen is te gering. Het OV in het stedelijke 
gebied kan veel kleinschaliger. Transferia in de stadsranden zou op prijs worden gesteld. 
Internationale OV-lijnen, bijvoorbeeld Emmen-Meppen wordt eveneens een goede gedachte 
gevonden. 
Trein: lijn Emmen-Zwolle verdubbelen biedt meer soelaas dan een lijn Emmen-Stadskanaal gaan 
realiseren. Een spoorlijn tussen Hoogeveen en Emmen is meer dan noodzakelijk.  
Tarievenbeleid; langere routes moeten relatief goedkoper worden gemaakt. Gratis openbaar vervoer, 
bijvoorbeeld starten met een pilot voor 65+. 
De provincie zou aardgas als brandstof moeten promoten. Bij de nieuwbouwplannen van de 
Dierentuin zou autovrij/luw uitgangspunt moeten zijn. Ook ondergronds i.p.v. bovengronds parkeren 
zou een optie zijn. 
Veiligheid 
Educatie: extra verkeerslessen op scholen bevordert de veiligheid. 
Veiligheid bij scholen kan worden verhoogd door de handhaving op te voeren. 
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Handhaving 
Extra controle op carpoolplaatsen en op invalide parkeerplaatsen. Beiden worden onjuist gebruikt.  
 
Westerbork (27/9) 
Openbaar vervoer 
Goed netwerk voor ouderen is van belang; nu zijn er te weinig busverbindingen. Zo is de 
avondverbinding tussen Westerbork en Emmen slecht.  
De rondweg over de Es in Westerbork werkt niet, vrachtauto’s rijden dwars door het dorp.  
De bebording langs de weg is slecht; veel onduidelijkheid over met name de maximale snelheid. 
Veiligheid 
Het centrum is voor fietsers niet veilig; bijvoorbeeld is de schoolstraat in Ees waar veel vrachtverkeer 
langs komt. 
Handhaving 
Met name bij bushaltes ontstaat door het foute parkeren onveilige situaties waartegen niet 
handhavend wordt opgetreden. 
De gemeente hoort wel aan maar luistert niet. 
 
Assen (2/10) 
Openbaar vervoer 
Gratis openbaar vervoer of in ieder geval veel goedkoper. Bussen zouden op aardgas moeten rijden, 
dit kan worden meegenomen in de concessie. Bovendien kunnen gedeputeerden het goede voorbeeld 
geven door in een schone auto te rijden of zich te verplaatsen per fiets. 
Norgerbrug is een knelpunt in de spits; veel gevaarlijke situaties. De Veenkoloniën zijn slecht te 
bereiken per OV; belbussen of vervoer op maat zou een oplossing zijn. De aansluiting trein/bus in 
Assen is slecht, zo wacht de bus naar Smilde of Roden niet. Er ontbreken voetpaden naar de 
bushaltes langs de openbare weg. De kwaliteit van de bussen gaat hard achteruit. Tot slot werd 
opgemerkt dat de fietser uit Rolde richting Gieten de N34 niet meer mag oversteken met als gevolg 
een veel te lange (alternatieve) fietsroute. 
Veiligheid 
Dit thema werd het belangrijkste gevonden. Hierbij kwam o.a. naar voren het ontbreken van een 
fietspad langs de Orsouwseweg in Koekange waar véél harder dan de toegestane 60 kilometer wordt 
gereden. Het gevolg is een zeer gevaarlijke situatie. Er worden wel fietspaden aangelegd voor 
toeristen maar niet waar het echt gevaarlijk is. Ook bij scholen ontstaat vaak een onveilige situatie 
mede door het vele autoverkeer. Fietspaden zouden verlicht moeten worden met bewegingsmelders. 
De achterkant van het Station in Assen is chaotisch en zeer onveilig. Het station in Beilen kent wel 
een alarmbel maar die zit aan de verkeerde kant van het station. 
Gemeetnen zijn vaak niet voor hun taak berekend v.w.b. de wegen met als gevolg dat er veel 
gevaarlijke wegen zijn. Oplossing zou zijn om meer 60 kilometerzones in te voeren of 
wegversmallingen. Tot slot wordt aangegeven dat reclameborden voor bijvoorbeeld elementen de 
bestuurder afleiden en daardoor ook voor een onveilige situatie zorgen. 
Handhaving 
De provincie zou sancties aan gemeenten moeten opleggen. Gemeenten zijn te vrijblijvend bezig. Ook 
te convenanten zijn te vrijblijvend. Tot slot wordt opgemerkt dat meer controle op het kappen van 
bomen noodzakelijk is. 
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Verslag van de  bijeenkomst “Praten met de Staten” over het PVVP 
Datum:   24 september 2007 
Plaats:   restaurant De Toekomst te Meppel 
Verslaglegging:  Laurens Aakster (bureau Oosterijssel) 
 
 
Opening door het statenlid mevouw Stoel (vice-voorzitter PS) 
Mevrouw Stoel heet om 20.00 alle aanwezigen van harte welkom namens de Provinciale Staten van 
Drenthe. Provinciale Staten heeft op 4 juli het provinciaal verkeers- en vervoersplan (PVVP) 
vastgesteld. Zij wil nu graag in gesprek met de inwoners van de provincie over waar de prioriteiten in 
de uitvoering gelegd moeten worden. Mevrouw Stoel is namens de PvdA vice-voorzitter van de 
Drentse Provinciale Staten. 
Van de circa 25 aanwezigen op deze avond is ongeveer de helft lid van de provinciale staten en de 
andere helft zijn inwoners van de provincie. Deze avond in Meppel is de eerste in een reeks van vier 
bijeenkomsten in vier Drentse steden over dit onderwerp. De bijdragen die inwoners op deze avonden 
geven worden besproken in de commissie Omgevingsbeleid op 24 oktober a.s. Deze vergadering is 
openbaar en begint om 14.00 uur. Vervolgens worden de uitkomsten aangeboden aan het college van 
Gedeputeerde Staten zodat zij deze in de verdere onderhandelingen mee kan nemen. Iedereen die de 
presentielijst getekend heeft krijgt de samenvattende verslagen van de bijeenkomsten toegestuurd. 
Het was de bedoeling om vandaag na de toelichting door de heer Uneken de aanwezigen in drie 
groepen over de drie onderwerpen te laten discussiëren maar gezien de opkomst is het nu mogelijk 
om de onderwerpen plenair te bespreken. De discussie wordt geleid door de heer Medemblik. Hij is lid 
van de Provinciale Staten voor de ChristenUnie.  
 
 
Inleiding door projectleider Evert Uneken 
De heer Uneken is als projectleider betrokken geweest bij het opstellen van het PVVP. Hij vertelt dat 
het nationale beleid omtrent verkeer en vervoer is opgeschreven in de nota “mobiliteit” van het Rijk. 
De provincies zijn verplicht om die nota op provinciaal niveau verder uit te werken. De gemeenten 
vertalen dat vervolgens weer verder door naar het lokale niveau. De gemaakte keuzes in het PVVP 
zijn gebaseerd op netwerkanalyses en relevante beleidskaders.  
De reiziger die van A naar B moet staat centraal in het plan waarbij rekening gehouden moet worden 
met duurzaamheid. Drenthe moet nationaal en vooral ook internationaal goed bereikbaar zijn over de 
weg en het spoor. De stedelijke netwerken zijn de motor van de Drentse economie en verdienen 
daarom veel aandacht. Het is de bedoeling om de fiets en het OV in die netwerken te faciliteren en er 
moeten slimme keuzes gemaakt worden over waar welke functie ontwikkeld moet worden.  
De auto is een onmisbaar vervoermiddel, zeker in het landelijk gebied. Autogebruik leidt echter tot 
congestie en vervuiling en daarom moet er zoveel mogelijk een alternatief geboden worden. Het 
openbaar vervoer kan aantrekkelijker worden door betere informatievoorziening, het verbeteren van 
de aansluitingen en het verhogen van de kwaliteit als geheel. Indien noodzakelijk moet de capaciteit 
vergroot worden.  
 
Qua verkeer en vervoer is veiligheid een belangrijk thema. Het bestaande beleid is Duurzaam Veilig. 
Veiligheid bestaat echter ook uit sociale veiligheid en de externe veiligheid met betrekking tot het 
transport van gevaarlijke stoffen.  
Het is de bedoeling om de ruimtelijk-economische ontwikkelingen te concentreren in de steden en dus 
zal daar ook de meeste vraag naar mobiliteit plaatsvinden. Daar wordt het gebruik van alternatieve 
technologieën gepromoot, waarbij de provincie zelf het goede voorbeeld wil geven. Door 
technologische innovatie kunnen de doelstellingen van het mobiliteitsbeleid sneller bereikt worden. 
Voorbeelden daarvan zijn dynamische routeinformatie (digitale borden) en routesystemen. 
 
De provincie heeft de hulp van de gemeenten nodig om de doelstellingen te bereiken. Om die reden 
worden er vierjarige convenanten met de gemeenten gesloten waarin de keuzes worden vastgelegd.  
Eén van de aanwezigen vraagt of de provincie de naleving van de convenanten controleert. De heer 
Uneken geeft aan dat het convenant tweejaarlijks gezamenlijk wordt geëvalueerd. De gemeenten 
hebben inhoudelijke vrijheid maar de bedoeling van de convenanten is om daar vanuit de provincie 
een bepaalde sturing aan te geven.  
Een andere aanwezige vraagt wie het initiatief neemt voor nieuwe plannen zoals gratis OV. De heer 
Uneken denkt dat dit nauw samenhangt met de financiële stromen. Bij gratis OV zullen de Wvg-
gelden van gemeenten gecombineerd moeten worden met de gelden die de provincie beheert voor 
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het openbaar vervoer. Het vervoer in het algemeen is een provinciale taak. Een deel van de 
gemeenten is te klein om zelf beleid te ontwikkelen en daar kan de provincie ook verder ondersteunen 
via de convenanten. 
 
Een vertegenwoordiger van de Meppeler ondernemersvereniging vindt het belangrijk dat de 
gemeenten samen met de ondernemers plannen maken. Het is echter niet de bedoeling dat elke stad 
het wiel opnieuw uitvindt. De provincie kan een brug vormen tussen de verschillende gemeenten. Hij 
ziet een driehoeksverhouding waar de provincie zorgt voor het bestuur en de uitvoering in een 
wisselwerking tussen gemeente en ondernemers plaatsvindt. De heer Uneken geeft aan dat er 
voldoende goodwill bij de provincie is om een dergelijk systeem te laten functioneren. De provincie 
kan het beleid sturen door een goede verstandhouding met de andere partners en kan zonodig door 
het wel of niet beschikbaar stellen van co-financiering de projecten verder bijsturen. Voorlopig worden 
convenanten gesloten tussen de provincie en de gemeenten maar het is de bedoeling dat ook het rijk 
en de bedrijven daarin meedoen. Hoe dat laatste precies vorm moet krijgen wordt nog onderzocht. 
 
Gespreksronde Bereikbaarheid 
- in theorie wordt de fiets en het OV gepromoot maar in de praktijk gaan alle verkeersstromen 
rechtstreeks naar het centrum. Het centrum moet met de auto lastiger te bereiken worden zodat meer 
mensen op de fiets gaan.  
- voorgesteld wordt om de ruimtelijke ontwikkeling meer naar buiten te brengen door bepaalde 
functies niet in het centrum maar juist aan de randen van de stad te vestigen. Meppel heeft een 
belangrijke regiofunctie en het historische centrum is niet berekend op grote aantallen auto’s. Met een 
concrete aanpak wordt er voor gezorgd dat in ieder geval het lokale vervoer per fiets plaatsvindt.  
De vertegenwoordiger van de ondernemersvereniging zegt dit voorstel met plezier aan te horen. Als 
ondernemer maakt hij zich vooral zorgen over de zeer slechte bereikbaarheid van de 
industrieterreinen tijdens de spits. Hij ziet daarom graag hoogfrequente OV-lijnen.  
Eén van de aanwezigen wijst er op dat het bemoeilijken van de route naar de binnenstad kan 
betekenen dat de auto’s die wel komen meer kilometers afleggen en dus meer vervuilen. 
Een raadslid van de gemeente Meppel vertelt dat in de raad nu gediscussieerd wordt in hoeverre 
auto’s uit het centrum geweerd moeten worden. In ieder geval krijgt de fiets prioriteit. Als inwoner van 
Meppel denkt ze dat de vraag naar gratis openbaar vervoer stijgt. 
- het is erg slecht dat na 21.00 nog slechts 1 trein per uur komt richting Leeuwarden of Groningen. 
Meppel moet daarom een intercity-station worden, dezelfde wens heeft Hoogeveen ook. Voorgesteld 
wordt dat de intercity naar Leeuwarden in Meppel stopt en de intercity naar Groningen in Hoogeveen. 
Een meneer vindt het raar dat er vanuit Zwolle drie treinen achter elkaar aanrijden Zwolle en alleen de 
laatste in Meppel stopt. Eén van de statenleden geeft aan dat het moeilijk is om het NS-beleid te 
beïnvloeden. 
- iedereen vanuit het oosten van Drenthe moet met een boemeltje naar Zwolle om verder te kunnen 
reizen. Die trein stopt her en der in Overijssel. Een spoorlijn van Hoogeveen naar Emmen biedt vele 
voordelen en de Overijsselaren moeten zichzelf maar bedruipen.  
De heer Medemblik vermoedt dat de aanleg van een dergelijke lijn erg duur is en bovendien is er al 
een goede busverbinding. Eén van de andere statenleden geeft aan dat momenteel onderzocht wordt 
of de lijn Zwolle-Emmen doorgetrokken kan worden zowel naar Duitsland als naar Groningen. Maar 
ook dat lijkt erg duur te zijn. 
- de informatie-voorziening over het openbaar vervoer moet verbeterd worden. De inwoners van 
Meppel kunnen bijvoorbeeld via een huis-aan-huisfolder op de hoogte worden gebracht van de snelle 
busverbinding tussen Hoogeveen en Emmen. Een meneer voegt daar aan toe dat de tariefstructuur 
van met name bussen nogal ingewikkeld is. Door de invoering van de OV-chipkaart zal dat wellicht 
verbeteren.  
Een statenlid is van mening dat vraag en aanbod van vervoer een kip-en-ei verhaal is. Het is daarom 
goed voor de noordelijke ontwikkeling om nieuwe verbindingen te realiseren, de vraag past zich daar 
vanzelf bij aan. 
- de slechte bereikbaarheid van de landelijke gebieden wordt aangekaart. Met name  
’s avonds en in het weekend rijden er soms in het geheel geen bussen zodat het onmogelijk is om per 
OV te reizen. Bovendien blijken sommige bussen geheel uit te vallen zodat mensen voor niets bij de 
halte wachten. Mensen hebben daardoor geen vertrouwen meer in het OV en dat vertrouwen moet 
hersteld worden. Een mevrouw merkt op dat op pagina 11 van het PVVP gesproken wordt over elk 
kwartier een bus, dat lijkt haar een utopie. 
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Gespreksronde Veiligheid 
- sommige wegen zijn aangewezen als 60-kilometerweg maar vervolgens wordt de weg verbreed met 
tegels om de berm te beschermen. Door de bredere weg wordt hogere snelheden weer 
aangemoedigd. Daardoor is de weg gevaarlijk voor fietsers en worden kinderen met de auto gebracht. 
Het beperken van de maximumsnelheid betekent ook dat het OV langzamer wordt. Duurzaamheid en 
veiligheid bijten elkaar dus. 
- voor veel mensen is het niet duidelijk hoe hard gereden mag worden, het profiel van de weg wordt 
vaak niet aan de lagere snelheid aangepast. Ook is de betekenis van een groene streep niet voor 
iedereen helder. Hier ligt een taak voor landelijke organisaties zoals de ANWB en VVN. 
- gevraagd wordt om een betere handhaving van de bestaande regels. Vrachtwagens rijden 
bijvoorbeeld geregeld over wegen waar ze eigenlijk niet mogen komen. 
- het nieuwe provinciale beleid over het vervoer van gevaarlijke stoffen is op zich positief maar één 
van de statenleden wijst er op dat van heel veel stoffen niet eens bekend is of ze gevaarlijk zijn. 
 
Gespreksronde leefomgeving & milieu 
- het is vreemd dat het zolang duurt voordat roetfilters daadwerkelijk worden ingevoerd. Volgens de 
heer Medemblik hebben nu 70% van de nieuwe dieselwagens een roetfilter. 
Hoewel in Drenthe de grootsteedse problematiek van luchtvervuiling een minder groot probleem is 
lijden wel veel inwoners onder geluidsoverlast. De A28 en de Ceintuurbaan worden als voorbeeld 
genoemd. Een aanwezige wijst er op dat het verkeer op de snelweg niet gehinderd wordt door files en 
dus met 120 km/u langs Meppel raast. 
- genoemd worden ook enkele onnodige verkeersmaatregelen zoals een maximum van 30 km/u op 
een bosweg. Het is beter deze af te schaffen zodat de wel belangrijke zaken gehandhaafd kunnen 
worden. Provinciale Staten heeft in maart een brief van de ANWB ontvangen waarin staat dat juist 30 
km/u wegen relatief onveilig zijn. Iemand stelt nog voor om net zoals in België de opbrengst van 
verkeersboetes te gebruiken voor nieuwe verkeersmaatregelen en handhaving. 
 
Afsluiting 
Eén van de aanwezigen hoopt dat er in de toekomst meer van dit soort discussie-avonden 
plaatsvinden. De convenanten tussen provincie en gemeenten kunnen bijvoorbeeld ook op deze 
manier geëvalueerd worden. 
De heer Medemblik geeft aan dat Provinciale Staten meer van dit soort bijeenkomsten wil 
organiseren. Via de verslagen van deze avonden en die van de commissievergadering vindt een 
terugkoppeling naar de aanwezigen van de bijeenkomsten plaats. Hij verwijst ook naar de uitgebreide 
informatie op de website van de provincie. Hij wijst er wel op dat niet alle wensen uitvoerbaar zijn 
maar de bijdragen van vanavond zijn zeker zinvol voor het bepalen van de prioriteiten. 
 
Mevrouw Stoel bedankt de aanwezigen hartelijk voor hun komst. Ze spreekt de hoop uit dat deze 
avond en de andere drie avonden ook iets van een rode lijn aangeven. Daarmee sluit ze de avond om 
21.50 uur. 
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Verslag van de  bijeenkomst “Praten met de Staten” over het PVVP 
Datum:   25 september 2007 
Plaats:   De Giraf te Emmen 
Verslaglegging:  Bep IJsselstijn-Oosterling (bureau Oosterijssel) 
 
 
Opening door het statenlid de heer J. Langenkamp (voorzitter werkgroep PVVP) 
De heer Langenkamp heet iedereen hartelijk welkom op deze bijeenkomst ‘Praten met de Staten’. De 
Statenleden vinden het erg belangrijk de mening en de wensen te horen van de mensen die in 
Drenthe wonen. Het gaat daarbij niet alleen over de weg maar ook over water en lucht. 
Deze avond in Emmen is de tweede in een reeks van vier bijeenkomsten in vier Drentse steden over 
dit onderwerp. 
De bijdragen die op deze avonden gegeven worden besproken in de commissie Omgevingsbeleid op 
24 oktober. Deze vergadering is openbaar en begint om 14.00 uur. Vervolgens worden de uitkomsten 
aangeboden aan het college van Gedeputeerde Staten zodat zij deze in de verdere onderhandelingen 
mee kan nemen. Iedereen die de presentielijst getekend heeft krijgt de samenvattende verslagen van 
de bijeenkomsten toegestuurd. 
 
 
Inleiding door projectleider Evert Uneken 
Waarom een PVVP: Het nationale verkeers- en vervoersbeleid is vastgelegd in de Nota Mobiliteit. 
Doorvertaling naar provincies is bij wet geregeld, de planwet verkeer en vervoer. In het kader van de 
decentralisatie is de provincie de regisseur in de regio. Gemeenten passen hun beleid aan de Nota 
Mobiliteit en het PPVP aan. De keuzes in het PVVP zijn gebaseerd op diverse netwerkanalyses en 
relevante beleidskaders. 
Visie op mobiliteit: De reiziger staat centraal. Mobiliteit is de basis voor ruimtelijk-economische 
ontwikkeling en sociale ontplooiing. Werk, wonen en recreëren leidt tot een mobiliteitsbehoefte. De 
uitdaging is om te voorzien in die mobiliteitsbehoefte zonder de leefomgeving en de veiligheid nadelig 
te beïnvloeden. Het mobiliteitsbeleid moet er aan bijdragen dat het verkeer en vervoer zich op een 
duurzame manier en verantwoorde manier kan blijven ontwikkelen. De duurzaamheid wordt gezocht in 
alternatieven voor de auto voor delen van de reis en in milieuvriendelijke technologieën. 
Ruimtelijk-economische ontwikkeling: Voor de ontwikkeling van Drenthe is het van belang als regio  
bereikbaar te zijn over weg, spoor, water en door de lucht. Dit draagt bij aan het vestigingsklimaat van 
Drenthe. De verbinding van Drenthe met andere regio’s in binnen en buitenland moet voldoende 
hoogwaardig zijn. Geprobeerd wordt om verbetering van reistijd te halen uit het opheffen van 
knelpunten in de infrastructuur en het verbeteren van de kwaliteit van het openbaar vervoer. 
De stedelijke netwerken zijn de motor van de Drentse economie. Hierin moet de mobiliteit goed 
geregeld zijn. Om congestie te voorkomen is het van belang het ruimtelijk beleid in samenhang met 
het mobiliteitbeleid vorm te geven. Met andere woorden: ontwikkeling moet daar plaatsvinden waar de 
bestaande infrastructuur en voorzieningen de mobiliteitsgroei kunnen opvangen. 
Bereikbaarheid: De auto is belangrijk in onze landelijke provincie. Autogebruik leidt echter ook tot 
congestie en vervuiling, met name in stedelijke gebieden. Om deze nadelige effecten tegen te gaan, 
versterkt de provincie het aandeel van het openbaar vervoer en de fiets in de mobiliteit. Met onder 
andere informatievoorziening, overstapmogelijkheden en het verbeteren van kwaliteit wordt 
geprobeerd de reizigers te verleiden slimme keuzes te maken in vervoerwijze, route en tijdstip.  
Uitbreiding van de capaciteit gebeurt slechts wanneer deze ondermaats is. 
Veiligheid: Verkeersveiligheid blijft onverminderd de aandacht hebben. Het is van belang het succes 
van de afgelopen jaren voort te zetten. De provincie gaat door met Duurzaam Veilig, het beleid is 
gericht op mens, omgeving en voertuig. Sociale veiligheid vraagt in toenemende mate de aandacht. 
Op dit moment is de veiligheidsbeleving goed, maar dat moet ook zo blijven. Hetzelfde geldt voor de 
externe veiligheid, bijvoorbeeld door transport van gevaarlijke stoffen. 
Leefomgeving: de overlast voor mens en milieu wordt nauwlettend in de gaten gehouden. De 
provincie concentreert zich op de ruimtelijk-economische ontwikkeling en dus de mobiliteit in stedelijke 
gebieden. Hierdoor kan het landelijk gebied zich op het gebied van natuur en recreatie verder 
ontwikkelen. Personen en bedrijven worden gestimuleerd tot milieuvriendelijke alternatieven en de 
provincie geeft zelf het goede voorbeeld door actieve bijdragen aan omgevingsinpassing van de 
infrastructuur in het landelijk gebied. 
Innovatie: Technologische ontwikkeling kan een belangrijke impuls geven aan het bereiken van de 
mobiliteitsdoelstellingen. De stedelijke gebieden en overstappunten worden voorzien van dynamische 
informatiesystemen. De ontwikkeling en toepassing van voertuigsystemen die de veiligheid of het 
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milieu verbeteren worden gestimuleerd. Ook in het bedrijfsproces van de provincie worden innovaties 
uitgevoerd. 
Samenwerking: De mobiliteitsdoelen kunnen niet alleen door de provincie worden behaald. Ze werkt 
nauw samen met de partners in de regio en met de Drentse gemeenten. Er worden afspraken met 
elkaar gemaakt over de planvorming, de uitvoering en de prioritering van projecten. 
 
 
Vragen uit het publiek 
Eén van de aanwezigen informeert hoe de provincie het openbaar vervoer beter wil regelen. Hij geeft 
als voorbeeld dat hij vanuit zijn woning met het openbaar vervoer 30 minuten moet reizen naar de 
Giraf, met de fiets 10 minuten en met de auto 5 minuten. Hij voelt zich verplicht met de auto te komen. 
Als hij naar het centrum van Emmen wil gaan kan dat wel met het openbaar vervoer als hij het geduld 
heeft om twee uur te wachten. 
Hij noemt dit voornamelijk voor de mensen die bij hem in de buurt wonen die 50+ en ouder zijn en niet 
allemaal een auto bezitten. 
De heer Uneken zegt dat de kwaliteit het belangrijkst is. In tegenstelling tot het verleden wordt het 
netwerk van het openbaar vervoer opgesplitst in hoogwaardige lijnen die voornamelijk in stedelijke 
gebieden het vervoer doen en een basisnetwerk dat het meest lijkt op de lijndiensten die er nu zijn. 
Door die hervorming komt er geld vrij dat samen met de geldstromen voor de doelgroepen in het 
landelijk gebied ingezet wordt zodat er een totale dekking komt voor het openbaar vervoer. Deze 
hervorming houdt in dat ook Emmen voorrang moet geven aan het openbaar vervoer bijvoorbeeld bij 
verkeerslichten en het aanleggen van busbanen. In woonwijken en bedrijventerreinen moet op zoek 
gegaan worden hoe daar maatwerk geleverd kan worden. Dit maatwerk moet rendabel zijn en een 
acceptabele reistijd geven.  
Maar niet overal is de concurrentie met de auto tegen te gaan. De provincie zet zich in om kritisch te 
kijken naar die delen van de reis die het openbaar vervoer interessant maken. 
Het fietspadennetwerk ligt in planvorming klaar. In het convenant worden hierover afspraken gemaakt. 
Een aantal gemeenten heeft al fietspaden opgewaardeerd. 
 
Eén van de aanwezigen vindt dat naar het onderhoud van en de begroeiing naast de fietspaden 
gekeken moet worden. De slechte verlichting moet ook een aandachtspunt worden. 
De heer Uneken zegt dat er naar gestreefd wordt ook meer fietsverbindingen aan te leggen. Als de 
sociale veiligheid in het geding is moet daar actief naar gekeken worden. De provincie probeert samen 
met de gemeenten dat punt in de convenanten op te nemen. 
 
Eén van de aanwezigen kan zich herinneren dat de gemeentelijke vervoertaken overgeheveld zijn 
naar het OV-bureau van de provincie. Blijft dit zo of komen er bepaalde verantwoordelijkheden weer 
naar de gemeente terug zoals het korte busvervoer. Zijn er misschien nieuwe mogelijkheden gekomen 
nu het Wvg-vervoer onder de WMO komt. Wordt de uitwerking van dit vervoer door de provincie aan 
het OV-bureau gedelegeerd waarna het weer naar de gemeente gaat om aan het totale netwerk mee 
te werken. 
De heer Uneken zegt dat een deel van de doelgroepen door de gemeente vervoerd wordt. De 
verdeling van het vervoer wordt niet veranderd. De provincie richt zich op samenwerking met de 
gemeente en wil actief kijken naar de budgetten en het bundelen van de geldstromen zodat daaruit 
voordelen te halen zijn om een regiodekkend openbaarvervoersnetwerk te krijgen. 
 
De vorige spreker weet dat kortgeleden een aardgasstation is geopend. Kunnen bussen op de grote 
lijnen op aardgas gaan rijden? Op die manier kan het aardgas gepromoot worden.  
Verder adviseert hij om op die lijnen waar niet zoveel passagiers instappen, kleinere bussen in te 
zetten.  
De continuïteit van het vervoer is essentieel voor deze provincie. Elk buitendorp moet minstens één 
maal per uur een mogelijkheid vanuit het openbaar vervoer hebben. Hij ondersteunt de opmerking 
over het onderhoud aan de fietspaden. 
De heer Uneken zegt dat het rijden met milieuvriendelijke bussen bekeken wordt samen met het OV-
bureau. 
Een goede dekking van het openbaar vervoer wordt bereikt door maatwerk te leveren en kleinere 
bussen in te zetten op die lijnen waar het aanbod passagiers niet groot is. Dat maatwerk kan tot stand 
komen door koppeling van de financieringsstromen. 
De provincie kan gemeenten aanspreken over het onderhoud van de fietspaden. 
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Eén van de aanwezigen vraagt zich af hoe de provincie gemeenten aanspreekt over het onderhoud 
van fietspaden. 
De heer Uneken zegt dat het OV geen directe prioriteit heeft met Emmen. OV en fietsers is een 
discussiepunt met de gemeenten. In de samenwerking is de provincie al een heel eind. Veel kan op 
basis van goodwill met elkaar gerealiseerd worden. De co-financiering en de brede doeluitkering van 
het rijk naar de provincie zijn belangrijke instrumenten om tot goede afspraken met gemeenten te 
komen. 
 
Eén van de aanwezigen vraagt wie de frequentie en de aansluiting van de lijnen bepaald. 
De heer Uneken zegt dat dit gedelegeerd is aan de provincie. De provincie probeert samen met 
gemeenten de gebieden aan te laten sluiten op de lijnen. Een voorstel kan zijn om in spitsperioden te 
starten met het verder uitbouwen van deze punten en als dit aanslaat de gemeente te verleiden om 
een stapje verder te gaan. Convenanten worden voor vier jaar afgesloten. 
 
Eén van de aanwezigen heeft gehoord dat kleine lijnen (bijvoorbeeld Roswinkel) ingeleverd moest 
worden ten gunste van de versteviging van de lijn Emmen-Klazienaveen. Spreekster heeft begrepen 
dat dit niet door gaat maar wie beslist hierin? 
De heer Uneken zegt dat het OV-bureau in principe gemachtigd is om een dergelijke beslissing te 
nemen. Zij doet dat wel in overleg met de wegbeheerder (gemeente). Het kan per locatie verschillen 
en het OV-bureau is verplicht om er onderzoek naar te doen. 
 
Eén van de aanwezigen weet dat de Q-liner Emmen-Groningen al bij de beginhalte vol is. Is er al 
sprake van om een andere snelle busverbinding in te zetten.  
De heer Uneken meende dat hierover al gesproken wordt en er worden duidelijke afspraken gemaakt 
over extra materieel. 
 
Desgevraagd zegt de heer Uneken dat het consumentenplatform een volwaardige gesprekspartner is 
voor het OV-bureau. Deze gaat niet over individuele klachten maar over de kwaliteit van het vervoer. 
Reizigers kunnen zowel bij de vervoerder, het OV-bureau als bij de provincie een klacht indienen over 
het vervoer, niet bij het consumentenplatform. Het is niet bekend hoeveel klachten er in Drenthe zijn.  
 
Iemand is benieuwd hoe de aanbesteding tot stand komt. Hij weet dat er een vijfjaarlijkse 
aanbesteding komt. Wie is de aanbestedende instantie, het OV-bureau of de provincie Drenthe? 
De heer Uneken antwoordt dat concessies provincieoverstijgend zijn. De provincie is daar 
verantwoordelijk voor. De concessies zijn de logische relaties nl. het vervoerspotentieel per gebied. 
Voor zover hij weet loopt dit naar tevredenheid. 
 
De heer Langenkamp bedankt de heer Uneken voor zijn inleiding en verdere uitleg. Het verdere 
verloop van de avond was bedoeld om in groepen over 3 thema’s te discussiëren. Gezien de opkomst 
stelt hij voor de thema’s plenair te behandelen. 
 
De heer Slagter vraagt de aanwezigen welke gedachten, ideeën en opmerkingen de aanwezigen 
hebben over de verschillende thema’s 
 
Gespreksronde Bereikbaarheid en doorstroming  
- denk na over het gratis openbaar vervoer. Bijvoorbeeld met een pilot te beginnen voor 65-plussers 
en mensen met een lichamelijke beperking in de periode van 09.00-16.00 uur. Eén van de redenen 
om eens hierover na te denken is de extra belastingen die voor auto’s geheven worden maar zeker 
ook om er voor te zorgen dat mensen niet vereenzamen. Spreker geeft wel mee dit plaatselijk te 
bekijken; 
- het parkeren van auto’s op de parkeerplaatsen speciaal aangelegd voor gehandicapten en door 
bestuurders gebruikt worden die geen handicap hebben moet goed gecontroleerd worden. Als 
voorbeeld wordt Assen genoemd. De provincie zou in een convenant met deze gemeente hier sturend 
in op moeten treden; 
- carpoolplaatsen moeten overeind blijven; 
- een acceptabele frequentie van het openbaar vervoer. Dit geldt niet alleen voor de zware lijnen maar 
ook voor dorpen, elk uur moet een dorp bereikbaar zijn. Daarbij kan gedacht worden om taxibusjes of 
belbussen in te zetten. Afgeraden wordt om een dienstverlening van belbussen met vrijwilligers op te 
zetten; 
- andere wensen zijn het verdubbelen van de spoorlijn Emmen-Zwolle (binnen zes jaar); 
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- te bekijken om een milieuslag te halen door bussen op een andere brandstof te laten rijden; 
Volgens een statenlid is in de troonrede al aangegeven dat er proeven met minder milieubelastende 
brandstof worden opgestart. 
- inwoners van kleine kernen moeten altijd grotere afstanden overbruggen naar zorgvoorzieningen 
maar ook naar winkels. Gepleit wordt om deze inwoners compensatie te geven in de tarieven. Hierbij 
kan gedacht worden om een korte route van bijvoorbeeld 7 kilometer duurder te maken dan langere 
routes. Hiermee trekken de jonge mensen niet uit de dunbevolkte gebieden en blijft het platteland 
leefbaar; 
- bekijken of de Intraliner, die twee plaatsen zonder station met elkaar verbond, weer ingezet kan 
worden; 
- een treinverbinding Hoogeveen-Emmen; 
- aanleggen van transferia langs de rand van Emmen en hierop het openbaar vervoer afstemmen; met 
een citybus zoals in Groningen; 
- om de hoeveelheid passagiers met de Q-liner te vervoeren moet in de spitsperiode meer materieel 
ingezet worden;  
- gekeken moet worden naar het comfort van het reizen, bijvoorbeeld bij de treinverbinding Emmen-
Zwolle. 
- gevraagd wordt of de internationale afstemming meegenomen wordt, bijvoorbeeld met Meppen (D) 
en de afstand Emmen-Meppen als provinciaal vervoer te zien. (De heer Langenkamp weet dat er een 
onderzoek wordt gedaan naar de haalbaarheid van een spoorlijn met Meppen). 
 
Eén van de aanwezigen vraagt wat provincies doen als er geen bedrijf is die deze ingrijpende 
vervoerklus wil uitvoeren. En welke subsidiekanalen zijn beschikbaar. Ook waarschuwt hij er voor dat 
indien een grote groep passagiers gratis vervoerd wordt het wel eens duurder voor de normale 
reiziger wordt. En àls er gratis openbaar vervoer komt moet goed gelet worden op de bureaucratische 
regels. 
De heer Slagter antwoordt dat het rijk zorgt voor financiën en er zullen nieuwe creatieve vormen 
bedacht moeten worden. Het kan zijn dat investeerders belang hebben bij de vervoersstromen. Een 
eventuele pilot met gratis vervoer moet een meerwaarde krijgen voor de vervoersstromen. Een 
statenlid vult aan goed te leren van de pilots met gratis openbaar vervoer die al draaien. 
 
Veiligheid 
De aanwezigen geven op dit thema de volgende suggesties: 
- flitspalen moeten opgedoekt worden!! Deze hebben niets met veiligheid te maken, het is een 
ordinaire belastingmaatregel. Beter is om op gevaarlijke punten en op onverwachte momenten te 
controleren; 
- zoals nu de N34 en de N391 door belijning zijn ingedeeld wordt als positief opgemerkt. 
- hulpverlenerinstanties hebben veel klachten over verkeersdrempels; 
- langs het kanaal in Odoornerveen is de maximumsnelheid 80 km/u, men rijdt er 100-130 km/u. Op 
deze weg fietsen veel kinderen. Graag overwegen om de maximum snelheid naar 60 km/u te 
verlagen,  met glooiende drempels. Of zoals in de veenkoloniën naar maximum 70 km/u.; 
- verkeersgedrag moet kinderen worden bijgebracht, kinderen fietsen soms met 4, 5 of 6 naast elkaar; 
- als kinderen van jongs af aan met de auto naar school gebracht worden kan hen geen 
verkeersgedrag worden bijgebracht; 
- in Emmen probeert GroenLinks alle scholen te stimuleren zich aan te sluiten bij het Drents 
verkeerslabel; 
- in Gieten komt een knooppunt openbaar vervoer. Eén van de aanwezigen pleit er voor om er op toe 
te zien dat de veiligheid daar gewaarborgd is. Plus het creëren voor goede voorzieningen voor fietsers 
eigenlijk moet er voor alle weggebruikers goede toegangswegen naar het knooppunt komen. 
 
Voetgangers: 
- denk bij alle verkeersmaatregelen ook aan de voetgangers en mensen die met een rollator lopen; 
- bij de wegindeling in Emmerhout (een wijk in Emmen) worden voetgangers gedwongen op straat of 
in de berm te lopen, de voetpaden houden bij de ingang van de verschillende woongebieden op; 
- zorg ervoor dat de voetpaden geen kuilen hebben. 
 
Gespreksronde Verkeer en leefomgeving: 
Een mevrouw uit Odoorneveen zegt na wat ze eerder aanhaalde over de snelheid op het kanaal dat 
door het terugbrengen van de maximumsnelheid naar bijvoorbeeld 60 km/u. het geluid ook naar 
beneden gebracht wordt. 
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Een andere aanwezige zegt dat doordat het mogelijk wordt om t.z.t. aardgas onder de carport te 
kunnen tanken, het de goede kant op gaat. 
 
De aanwezigen wordt gevraagd hoe zij het veel bovengronds parkeren in Emmen ervaren. 
Men vindt het ondergronds parkeren erg duur. De auto moet niet centraal staan in alle plannen maar 
de leefomgeving. Maak het centrum autoluw. 
 
 
Afsluiting 
De heer Langenkamp sluit af om 21.30 uur, hij bedankt iedereen voor zijn en haar inbreng. 
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Verslag van de  bijeenkomst “Praten met de Staten” over het PVVP 
Datum:   27 september 2007 
Plaats:   Meursinge te Westerbork 
Verslaglegging:  Bep IJsselstijn-Oosterling (bureau Oosterijssel) 
 
 
Opening door het statenlid mevrouw J.M  Pannekoek – van Toor (voorzitter statencommissie 
Omgevingsbeleid)  
Mevrouw Pannekoek heet iedereen hartelijk welkom op deze bijeenkomst ‘Praten met de Staten’. Ze 
is voorzitter van de commissie omgevingsbeleid en bij de nieuwe start van provinciale staten in maart 
2007 is het idee ontstaan om bepaalde onderwerpen met burgers te willen bepraten.  
De bijdragen van de raadplegingen van vanavond en de drie andere avonden worden besproken in de 
commissie Omgevingsbeleid op 24 oktober a.s. Deze vergadering is openbaar en begint om 14.00 
uur. Vervolgens worden de uitkomsten aangeboden aan het college van Gedeputeerde Staten zodat 
zij deze in de verdere onderhandelingen mee kan nemen. Iedereen die de presentielijst getekend 
heeft krijgt de samenvattende verslagen van de bijeenkomsten toegestuurd. 
 
 
Inleiding door projectleider Evert Uneken 
Waarom een PVVP: Het nationale verkeers- en vervoersbeleid is vastgelegd in de Nota Mobiliteit. 
Doorvertaling naar provincies is bij wet geregeld, de planwet verkeer en vervoer. In het kader van de 
decentralisatie is de provincie de regisseur in de regio. Gemeenten passen hun beleid aan de Nota 
Mobiliteit en het PPVP aan. De keuzes in het PVVP zijn gebaseerd op diverse netwerkanalyses en 
relevante beleidskaders. 
Visie op mobiliteit: De reiziger staat centraal. Mobiliteit is de basis voor ruimtelijk-economische 
ontwikkeling en sociale ontplooiing. Werk, wonen en recreëren leidt tot een mobiliteitsbehoefte. De 
uitdaging is om te voorzien in die mobiliteitsbehoefte zonder de leefomgeving en de veiligheid nadelig 
te beïnvloeden. Het mobiliteitsbeleid moet er aan bijdragen dat het verkeer en vervoer zich op een 
duurzame manier en verantwoorde manier kan blijven ontwikkelen. De duurzaamheid wordt gezocht in 
alternatieven voor de auto voor delen van de reis en in milieuvriendelijke technologieën. 
Ruimtelijk-economische ontwikkeling: Voor de ontwikkeling van Drenthe is het van belang als regio 
(de poorten naar het noorden) bereikbaar te zijn over weg, spoor, water en door de lucht. Dit draagt bij 
aan het vestigingsklimaat van Drenthe. De verbinding van Drenthe met andere regio’s in binnen en 
buitenland moet voldoende hoogwaardig zijn. Geprobeerd wordt om verbetering van reistijd te halen 
uit het opheffen van knelpunten in de infrastructuur en het verbeteren van de kwaliteit van het 
openbaar vervoer. 
De stedelijke netwerken zijn de motor van de Drentse economie. Hierin moet de mobiliteit goed 
geregeld zijn. Om congestie te voorkomen is het van belang het ruimtelijk beleid in samenhang met 
het mobiliteitbeleid vorm te geven. Met andere woorden: ontwikkeling moet daar plaatsvinden waar de 
bestaande infrastructuur en voorzieningen de mobiliteitsgroei kunnen opvangen. 
Bereikbaarheid: De auto is belangrijk in onze landelijke provincie. Autogebruik leidt echter ook tot 
congestie en vervuiling, met name in stedelijke gebieden. Om deze nadelige effecten tegen te gaan 
zet de provincie in op ketenmobiliteit om andere alternatieven voor de auto en voor delen van de reis 
te gebruiken. Onder andere door informatievoorziening, door overstapmogelijkheden en door het 
verbeteren van kwaliteit wordt geprobeerd de reizigers te verleiden slimme keuzes te maken in 
vervoerwijze, route en tijdstip. Uitbreiding van de capaciteit gebeurt slechts wanneer deze ondermaats 
is. 
Veiligheid: Verkeersveiligheid blijft onverminderd de aandacht hebben. Het is van belang het succes 
van de afgelopen jaren voort te zetten. De provincie gaat door met Duurzaam Veilig, het beleid is 
gericht op mens, omgeving en voertuig. Sociale veiligheid vraagt in toenemende mate de aandacht. 
Op dit moment is de veiligheidsbeleving goed, maar dat moet ook zo blijven. Hetzelfde geldt voor de 
externe veiligheid, bijvoorbeeld door transport van gevaarlijke stoffen. 
Leefomgeving: de overlast voor mens en milieu wordt nauwlettend in de gaten gehouden. De 
provincie concentreert zich op de ruimtelijk-economische ontwikkeling en dus de mobiliteit in stedelijke 
gebieden. Hierdoor kan het landelijk gebied zich op het gebied van natuur en recreatie verder 
ontwikkelen. Personen en bedrijven worden gestimuleerd tot milieuvriendelijke alternatieven en de 
provincie geeft zelf het goede voorbeeld door actieve bijdragen aan omgevingsinpassing van de 
infrastructuur in het landelijk gebied. 
Innovatie: Technologische ontwikkeling kan een belangrijke impuls geven aan het bereiken van de 
mobiliteitsdoelstellingen. De stedelijke gebieden en overstappunten worden voorzien van dynamische 
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informatiesystemen. De ontwikkeling en toepassing van voertuigsystemen die de veiligheid of het 
milieu verbeteren worden gestimuleerd. Ook in het bedrijfsproces van de provincie worden innovaties 
uitgevoerd. 
Samenwerking: De mobiliteitsdoelen kunnen niet alleen door de provincie worden behaald. Ze werkt 
nauw samen met de partners in de regio en met de Drentse gemeenten. Er worden afspraken met 
elkaar gemaakt over de planvorming, de uitvoering en de prioritering van projecten. 
 
 
Vragen uit het publiek 
Eén van de aanwezigen leest op pagina 11 iets over investeringen in telematica voor dynamisch 
verkeersmanagement. Wat wordt hiermee bedoeld? 
De heer Uneken antwoordt dat dit dynamische informatiesystemen zijn die er voor zorgen dat op 
momenten dat de reiziger nog een keuze in de route heeft, aangegeven krijgt dat de auto op een plek 
geparkeerd kan worden waar vervolgens van het openbaar vervoer gebruik kan worden gemaakt. 
Informatiepanelen worden niet alleen op de rijkswegen geplaatst maar ook in stedelijke gebieden. 
Hierover zijn contacten met Assen en met Emmen zijn gesprekken in voorbereiding.  
 
Mevrouw Pannekoek bedankt de heer Uneken voor zijn inleiding en verdere uitleg. Het verdere 
verloop van de avond was bedoeld om in groepen over 3 thema’s te discussiëren. Gezien de opkomst 
stelt zij voor de thema’s plenair te behandelen. 
 
Mevrouw Greet Seinen vraagt de aanwezigen welke gedachten, ideeën en opmerkingen de 
aanwezigen hebben over de verschillende thema’s. 
 
Bereikbaarheid en doorstroming  
- door de gemeentelijke herindeling is er meer afstand ontstaan van burger tot bestuur. Op bepaalde 
plekken is er behoorlijk wat vergrijzing. Daarom is er een goed openbaar vervoernetwerk noodzakelijk; 
Basisvoorzieningen trekken weg uit de gemeenschappen en uit de dorpen. Jeugd trekt weg naar de 
grote steden. Spreker vindt het belangrijk dat het openbaar vervoer een absolute prioriteit krijgt, niet 
alleen voor de vergrijzende doelgroep maar ook voor schoolgaande kinderen.  
- op dit moment is het voor kleine dorpen en gemeenschappen moeilijk om binnen een redelijke 
termijn van A naar B te gaan; 
- de kruising bij Ees is een gevaarlijke oversteek. Eén van de aanwezigen heeft een plan bedacht en 
geeft hierop een toelichting. Afgesproken wordt dat de heer Uneken het idee bekijkt en indien hij nog 
informatie nodig heeft contact met deze heer opneemt; 
- de rondweg Westerbork sluit nergens aan, het verkeer komt nog heel veel door het dorp. Veel 
vrachtverkeer ook, zelfs de trailers van McDonald’s. De chauffeurs nemen deze route omdat de 
afstand korter is en zij op die manier tijd kunnen winnen; 
- de aanwezigen hier zijn te spreken over de actie die gehouden is om de afslag Zwiggelte-Hooghalen 
weer in de oude situatie terug te brengen; 
- algemeen wordt aangegeven dat de bereikbaarheid in het noorden minder is geworden; 
- één van de aanwezigen heeft veel studenten in dienst. De studenten uit Emmen zijn ’s avonds niet in 
te zetten omdat zij niet per openbaar vervoer terug kunnen. Verder is door het moeilijk op elkaar 
aansluitende openbaar vervoer lastig om personeel op verschillende locaties te krijgen; 
- iedereen beaamt dat het openbaar vervoer niet te vergelijken is met de eigen auto; 
- veel oudere jeugd gaat met de bus naar school. 
 
Gespreksronde Verkeer en leefomgeving: 
De N381 en de N34 zijn opnieuw ingericht. Is voor iedereen duidelijk wat de bedoeling van deze 
belijning is? 
- de aanrijroute naar Westerbork is niet veranderd; 
- het is een mooie weg geworden; 
- waarschijnlijk is het wel veiliger geworden; 
- het is niet voor iedereen helder wat de groene streep betekent. Beter is om vaker bordjes te plaatsen 
welke snelheid is toegestaan. De weggebruiker die al jaren deze weg gebruikt moet er nadrukkelijker 
op gewezen worden; 
- niemand heeft er iets over gehoord dat wandelaars van het Pieterpad veel kilometers moeten 
omwandelen om de N381 over te kunnen steken. 
 
Regelgeving ten opzichte van veiligheid en bereikbaarheid 
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- als voorbeeld wordt opgemerkt dat door het verlagen van de maximum snelheid naar 60 km/u de 
busverbinding Pesse-Meppel zoveel vertraging opliep dat reizigers in Meppel geen aansluiting 
hadden. 
- spreker is, weliswaar in een deel van Friesland maar komend van een doorgaande weg uit Drenthe, 
een bord met de cijfers 60 en met een groene rand tegengekomen. Navraag leerde dat dit een 
adviessnelheid is terwijl de toegestane maximumsnelheid hoger was. Dat geeft verwarring. 
 
Sociale Veiligheid 
- de ondernemersvereniging maar ook Dorpsbelangen hebben zelf contact gezocht met de gemeente 
over de veiligheid bij bushaltes en over de hoeveelheid parkeerplaatsen maar krijgen niet veel gehoor; 
- om vandalisme bij bushaltes tegen te gaan hebben bewoners van een dorp zelf het initiatief 
genomen om een dummy van een camera op te hangen; 
- ook met betrekking tot campers en andere toeristen die hun auto lang willen parkeren is geen goed 
beleid. Een ondernemer heeft vaak een hele dag lang dezelfde camper of een auto met 
aanhangwagen en fietsen daarop voor de winkel; 
- er zijn wat plekken om lang te parkeren gecreëerd maar die zijn erg moeilijk bereikbaar. 
 
Leefomgeving 
- de aanwezigen zeggen geen last van geluidsoverlast van toeristen te hebben; 
- er wordt wel behoorlijk hard gereden, op sommige plekken zijn drempels aangelegd maar 
desondanks vond er onlangs een busongeluk plaats bij Oosteinde; 
- bij de school van één van de aanwezigen is een gedragscode opgesteld voor het halen en brengen 
van de kinderen; 
- in Ees is het naar en van school gaan levensgevaarlijk in verband met de N34, de indiener van het 
plan eerder in de bijeenkomst geeft aan dat met zijn plan ook aan deze situatie een einde kan komen. 
 
Fietsers 
- over het aantal fietspaden is er lof maar de begroeiing die op en over fietspaden hangt is een 
ergernis, naast de versmalling van het fietspad is in de zomer een aanraking met brandnetels niet 
aangenaam; 
- het centrum is niet veilig voor fietsers. Landbouwverkeer, vrachtverkeer èn fietsers moeten allemaal 
door smalle straatjes. Er zijn fietsuitwijkstroken aangelegd maar aan het einde van deze strook 
moeten fietsers toch weer op de rijbaan. Ook dit is al bij de gemeente kenbaar gemaakt. 
 
 
Afsluiting 
Mevrouw Pannekoek sluit af om 20.45 uur, zij bedankt iedereen voor zijn en haar inbreng. 
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Verslag van de  bijeenkomst “Praten met de Staten” over het PVVP 
Datum:   2 oktober 2007 
Plaats:   Van der Valk in Assen 
Verslaglegging:  Bep IJsselstijn-Oosterling (bureau Oosterijssel) 
 
 
Opening door het statenlid de heer J. Langenkamp (voorzitter werkgroep PVVP)  
De heer Langenkamp heet iedereen hartelijk welkom op deze bijeenkomst ‘Praten met de Staten’. De 
Statenleden vinden het erg belangrijk de mening en de wensen te horen van de mensen die in 
Drenthe wonen. Het gaat daarbij niet alleen over de wegen maar ook over water en lucht. 
Deze avond in Assen is de laatste in een reeks van vier bijeenkomsten in Drentse steden over dit 
onderwerp. De aanwezige statenleden luisteren partijloos naar alle opmerkingen en wensen die 
worden geuit. De inbreng van de vier avonden wordt politiek vertaald en besproken in de commissie 
Omgevingsbeleid op 24 oktober a.s. Deze vergadering is openbaar en begint om 14.00 uur. Na de 
bespreking in de commissie worden de uitkomsten aangeboden aan het college van Gedeputeerde 
Staten zodat zij deze in de verdere onderhandelingen mee kan nemen.  
Iedereen die de presentielijst getekend heeft krijgt de samenvattende verslagen van de bijeenkomsten 
toegestuurd. 
 
 
Inleiding door projectleider Evert Uneken 
Waarom een PVVP: Het nationale verkeers- en vervoersbeleid is vastgelegd in de Nota Mobiliteit. 
Doorvertaling naar provincies is bij wet geregeld, de planwet verkeer en vervoer. Naast de plicht die 
deze wet aan de provincie is opgelegd is het ook een kans. Gemeenten passen hun beleid aan de 
Nota Mobiliteit en het PPVP aan. De keuzes in het PVVP zijn gebaseerd op diverse netwerkanalyses 
en relevante beleidskaders. 
Visie op mobiliteit: De reiziger staat centraal. Mobiliteit is de basis voor ruimtelijk-economische 
ontwikkeling en sociale ontplooiing. Werk, wonen en recreëren leidt tot een mobiliteitsbehoefte. De 
uitdaging is om te voorzien in die mobiliteitsbehoefte zonder de leefomgeving en de veiligheid nadelig 
te beïnvloeden. Het mobiliteitsbeleid moet er aan bijdragen dat het verkeer en vervoer zich op een 
duurzame manier en verantwoorde manier kan blijven ontwikkelen. De duurzaamheid wordt gezocht in 
alternatieven voor de auto, voor delen van de reis en in milieuvriendelijke technologieën. 
Ruimtelijk-economische ontwikkeling: Voor de ontwikkeling van Drenthe is het van belang als regio 
(de poorten naar het noorden) bereikbaar te zijn over weg, spoor, water en door de lucht. Dit draagt bij 
aan het vestigingsklimaat van Drenthe. De verbinding van Drenthe met andere regio’s in binnen- en 
buitenland moet voldoende hoogwaardig zijn. Geprobeerd wordt om verbetering van reistijd te halen 
uit het opheffen van knelpunten in de infrastructuur en het verbeteren van de kwaliteit van het 
openbaar vervoer. 
De stedelijke netwerken zijn de motor van de Drentse economie. Hierin moet de mobiliteit goed 
geregeld zijn. Om congestie te voorkomen is het van belang het ruimtelijk beleid in samenhang met 
het mobiliteitbeleid vorm te geven. Met andere woorden: ontwikkeling moet daar plaatsvinden waar de 
bestaande infrastructuur en voorzieningen de mobiliteitsgroei kunnen opvangen. 
Bereikbaarheid: De auto is belangrijk in onze landelijke provincie. Autogebruik leidt echter ook tot 
congestie en vervuiling, met name in stedelijke gebieden. Om deze nadelige effecten tegen te gaan 
zet de provincie in op ketenmobiliteit om andere alternatieven voor de auto en voor delen van de reis 
te gebruiken. Onder andere door informatievoorziening, door overstapmogelijkheden en door het 
verbeteren van kwaliteit wordt geprobeerd de reizigers te verleiden slimme keuzes te maken in 
vervoerwijze, route en tijdstip. Misschien is het mogelijk om voor delen van de reis over te stappen op 
het openbaar vervoer door tot aan de rand van de stad met de auto te komen. Op die manier wordt 
geprobeerd om een duurzame oplossing te vinden zonder het autoverkeer in stedelijke gebieden uit te 
breiden. Uitbreiding van de capaciteit gebeurt slechts wanneer deze ondermaats is. 
Veiligheid: Verkeersveiligheid blijft onverminderd de aandacht hebben. Het is van belang het succes 
van de afgelopen jaren voort te zetten. De provincie gaat door met Duurzaam Veilig, het beleid is 
gericht op mens, omgeving en voertuig. Sociale veiligheid vraagt in toenemende mate de aandacht. 
Op dit moment is de veiligheidsbeleving goed, maar dat moet ook zo blijven. De provincie denkt in 
samenwerking met partners die het aangaan actief mee. Hetzelfde geldt voor de externe veiligheid, 
bijvoorbeeld door transport van gevaarlijke stoffen. 
Leefomgeving: de overlast voor mens en dier wordt nauwlettend in de gaten gehouden. Overlast door 
geluid, licht of doorsnijding van het landschap krijgt de aandacht. De provincie concentreert zich op de 
ruimtelijk-economische ontwikkeling en dus de mobiliteit in stedelijke gebieden. Hierdoor kan het 
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landelijk gebied zich op het gebied van natuur en recreatie verder ontwikkelen. Personen en bedrijven 
worden gestimuleerd tot milieuvriendelijke alternatieven en de provincie geeft zelf het goede 
voorbeeld door actieve bijdragen aan omgevingsinpassing van de infrastructuur in het landelijk 
gebied. 
Innovatie: Technologische ontwikkeling kan een belangrijke impuls geven aan het bereiken van de 
mobiliteitsdoelstellingen. De stedelijke gebieden en overstappunten worden voorzien van dynamische 
informatiesystemen. De ontwikkeling en toepassing van voertuigsystemen die de veiligheid of het 
milieu verbeteren worden gestimuleerd. Ook in het bedrijfsproces van de provincie worden innovaties 
uitgevoerd. 
Samenwerking: De mobiliteitsdoelen kunnen niet alleen door de provincie worden behaald. Ze werkt 
nauw samen met de partners in de regio en met de Drentse gemeenten. Er worden afspraken met 
elkaar gemaakt over de planvorming, de uitvoering en de prioritering van projecten. 
De afspraken die de provincie met partners heeft gemaakt wil ze voor meer jaren vastleggen. In het 
afgelopen jaar zijn er al convenanten afgesloten, daar zijn goede ervaringen mee opgedaan en men 
wil dit ook voortzetten. De convenanten zorgen er voor dat de provincie nauwlettend kan zijn op de 
naleving van de doelstellingen. Bij een terugkoppeling kan bekeken worden of er andere partners 
nodig zijn om de doelstelling te halen of dat de doelstelling moet worden bijgesteld.. 
 
 
Vragen uit het publiek 
- zijn de routes voor de gevaarlijke stoffen al vastgelegd? 
De heer Uneken antwoordt dat het rijk routes heeft vastgelegd. Landelijk loopt een project, Basisnet 
geheten, die de routes opnieuw bekijkt. Wellicht komen uit dat project aanpassingen voor de stedelijke 
gebieden. 
- hoe probeert de provincie de leasemaatschappijen te stimuleren te kiezen voor bijvoorbeeld 
alternatieve brandstoffen? 
De heer Uneken zegt dat de provincie de maatschappijen stimuleert door hen inzicht te geven in 
alternatieven en technologieën. Aspecten als bereikbaarheidsaanpak, veiligheid en milieu worden in 
één keer daarin meegenomen. 
- in het PVVP gaat niemand te voet terwijl daar ook knelpunten zijn! 
De heer Uneken beaamt dat er geen passages voor voetgangers zijn opgenomen. 
 
Opmerkingen 
- er moet een betere aansluiting komen om komende met de auto aan het openbaar vervoer deel te 
kunnen nemen; 
- kleine bussen moeten voor iedereen toegankelijk zijn; 
- in nieuwe wijken moet een halte van bus of een station op redelijke afstand zijn; 
- er sluiten veel spoorwegovergangen, voetgangers moeten daardoor grote stukken omlopen. 
 
De heer Baltus bedankt de heer Uneken voor zijn inleiding en verdere uitleg. De heer Baltus is voor 
vanavond gespreksleider. Hij merkt op dat de reiziger centraal staat en vraagt de aanwezigen welke 
gedachten, ideeën en opmerkingen zij als reizigers hebben over de verschillende thema’s. 
 
Gespreksronde Bereikbaarheid en doorstroming  
- één van de aanwezigen uit Doldersum vraagt zich af waarom de reiziger voor de provincie centraal 
staat. Drenthe heeft in vergelijking met andere gebieden in Nederland weinig knelpunten. 
De heer Baltus zegt dat er ook in Drenthe een vervoersvraag is en de provincie daar het aanbod op af 
wil stemmen; 
- de heer Uneken is al weg, op de vraag of onder bereikbaarheid ook de file bij Norg bedoeld wordt 
kan de heer Baltus geen antwoord geven; 
- de drukte tijdens ochtend- en avondspits bij Assen-Noord wordt als knelpunt ervaren; 
- vervoer moet toegankelijk zijn voor iedereen en men moet in de gehele provincie per openbaar 
vervoer kunnen komen ook in Annerveensekanaal. Als de inwoonster van dit dorp ’s avonds na 22.00 
uur naar huis wil moet ze met de trein doorrijden naar Groningen dan per bus naar Stadskanaal en 
daarna 20 minuten lopen. Eén en ander betekent dat ze beter met de auto kan reizen.; 
- voor de gehele veenkoloniën moet vervoer op maat gecreëerd worden, bijvoorbeeld belbussen; 
- de treinregeling is aangepast, bij aankomst is de bus naar Oosterwolde net vertrokken en moet drie 
kwartier gewacht worden. Bij de bussen zou een marge van 10 minuten ingevoerd moeten worden. 
Ook leerlingen reizend van Assen naar Annen missen vaak de bus. Sommige aanwezigen zeggen dat 
chauffeurs wel op elkaar wachten, anderen hebben die ervaring juist niet. 
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- iemand pleit ervoor om er op toe te zien dat door de veranderde instelling voor wat betreft 
busdiensten (o.a. niet meer op elkaar mogen wachten) dat in Drenthe niet dezelfde toestanden 
ontstaan als in Brabant waar chauffeurs niet meer uitreden; 
- een goede afstemming tussen trein en openbaar vervoer is noodzakelijk; 
- iemand heeft gelezen dat reizigers gelijkvloers in moeten kunnen stappen, betekent dit dan dat de 
plateaus hoger worden en hoe kom je daar dan weer op; 
- busreizigers moeten nogal eens, als ze over moeten steken naar de bushalte, door hoog gras in de 
middenberm lopen; 
- geprivatiseerde busmaatschappijen laten geen lege bussen rijden, hoe willen provincie en 
gemeenten dit oplossen. 
De heer Baltus zegt dat het OV-bureau input krijgt vanuit gemeenten en provincie. Op basis daarvan 
wordt aanbesteed. 
- één van de aanwezigen pleit ervoor om een norm voor de dichtheid van verkeer te hanteren, hij moet 
bij een uitrit vaak lange tijd wachten; 
- gewezen wordt op het OV-knooppunt in Gieten. Daar vormen zich binnenkort 3 congesties t.w.:  

1) de automobilist moet via de huidige rotonde rijden;  
2) bussen kunnen niet zonder meer van het knooppunt vertrekken, de rotonde moet eerst vrij 

zijn  
3) soms vertrekken er 4 bussen tegelijk terwijl ook de auto’s vertrekken. Voor de 

doorstroming is dat een zeer slechte zaak; 
- fietsers uit Rolde kunnen straks na de reconstructie van de N34 deze weg niet meer oversteken; 
gevraagd wordt of de prioriteit ‘de kortste weg voor de fietser’ is verlaten; 
 
 
Gespreksronde Veiligheid en sociale veiligheid 
- de provincie moet in haar subsidiebeleid voorwaardescheppend zijn en luisteren naar de lokale 
bevolking, bekijk hoe de situatie van deze mensen is; 
- geef als provincie zo veel mogelijk voorlichting; 
- iemand uit Koekange vraagt namens haar medebewoners een fietspad langs de weg die weliswaar 
naar maximum 60 km teruggebracht maar nog erg gevaarlijk voor de naar school fietsende kinderen 
is. Overal in haar gemeente liggen recreatieve fietspaden omdat hiervoor subsidiepotjes beschikbaar 
zijn maar aan dit fietspad wordt niet gedacht; 
- een mevrouw uit Echten vraagt een fietspad Echten-Hoogeveen aan te leggen, bij het punt waar het 
vakantiepark is; 
- situaties rond scholen zijn soms zeer gevaarlijk, zelfs al kom je met de fiets. De provincie zou 
hiervoor beleid moeten maken. Er zijn ouders die hun kinderen niet van het ene dorp naar de school 
in het andere dorp laten fietsen; 
- in Lelystad is verlichting langs de fietspaden aangebracht dat alleen brandt als iemand een signaal 
passeert; 
- op het onbemande station Beilen staat maar aan één kant een kastje met een meldknop; 
- de aanpak van de N34 is prima, iemand pleit er voor om ook de A48 op een dergelijke wijze aan te 
pakken; 
- kan het verkeers- en vervoersberaad invloed op onwillige gemeenten uitoefenen, veel wegen in 
gemeenten zijn gevaarlijk;  
- maak het mogelijk om in te kunnen spreken bij het verkeers- en vervoersberaad; 
- veel gemeentelijke wegen hebben bochten die voor ongelukken zorgen, deze wegen zijn vaak maar  
5 meter breed, gepleit wordt om te zorgen dat deze wegen bij die bochtige stukjes 60 km/u als 
maximum snelheid krijgen; 
- hoe staat de provincie tegenover de suggestie om minder borden te plaatsen, een mevrouw ergert 
zich ook aan de reclameborden van wat er zoal in Assen te doen is, het leidt af; 
- veel gemeenten hebben onderzoek gedaan, er zijn afspraken gemaakt, gepleit wordt om te zorgen 
dat de afspraken nageleefd worden. Maak geen vrijblijvende convenanten en leg sancties op. 
 
 
Gespreksronde Leefomgeving en Milieu 
- de provincie moet een betere handhaving opzetten op het kappen van bomen buiten de bebouwde 
kom; 
- vanuit de provincie moet er een stimulans uitgaan naar milieuvriendelijk vervoer;  
- geld van de provincie moet niet aan nutteloze zaken worden uitgegeven, aardgas is niet beter dan 
diesel; besteed het geld aan beter comfort in de bussen. Mensen worden langer maar de beenruimte 
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in de bussen steeds korter. Nederland heeft in Europa op Groot-Brittannië na het slechtste comfort in 
het openbaar vervoer; 
- laat de provincie een voorbeeldfunctie vervullen, zet het landelijk beleid naar de provincie door en 
kom vaker op de fiets; 
- iemand uit Assen heeft vanavond goed geluisterd en hoort: meer mensen in het openbaar vervoer. 
Dat spreekt hem aan. Hij hoort ook dat de aansluiting van trein op openbaar vervoer problematisch is. 
Hij stelt voor om naar dat laatste goed te kijken en naar een oplossing te zoeken wat het openbaar 
vervoer aantrekkelijk maakt.  
Openbaar vervoer kost geld, in Hasselt is het openbaar vervoer gratis. Hij weet niet of het openbaar 
vervoer gratis zou moeten, het kan ook goedkoper met een beter comfort; dan zullen meer mensen 
gebruik maken van het OV. Maar zorg ook voor betere fietspaden zodat ook kinderen veilig naar 
school kunnen. 
- de bereikbaarheid van het station Assen is problematisch. Op de parkeerplaats aan de achterkant is 
het altijd een chaos. Op de wegen er omheen mag niet worden geparkeerd. Het effect daarvan is dat 
de weg breder is geworden en daardoor onveiliger. Spreker weet dat het een gemeentelijke 
aangelegenheid is maar de provincie zou daar integraal naar moeten kijken. 
 
 
Afsluiting 
De heer Langenkamp sluit af om 21.15 uur en bedankt iedereen voor zijn en haar inbreng die 
vanavond plenair heeft plaatsgevonden. 
 
 
 


